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Bij de start van de zitting is raadslid Eglantina Bodurri verontschuldigd. 
 
01 Mededelingen aan de OCMW-raad 
 
02 Goedkeuring verslag vorige OCMW-raad 
 
Het verslag van de OCMW-raad van 29 april 2024 wordt goedgekeurd met eenparigheid van 
stemmen. 
 
03 Overige punten 
 
04 Toegevoegde punten 
 
05 Actuele vragen van OCMW-raadsleden 
 
05.01  Algemeen Bestuur - Armoedebestrijding in het onderwijs 
 
Tijdens de behandeling van dit agendapunt vervoegt raadslid Eglantina Bodurri de zitting. 
 
Op vraag van mevrouw Isaura Calsyn, OCMW-raadslid, namens Groen: 

- Armoedebestrijding in het onderwijs 
 
Onderwijs is een hefboom om je toekomst vorm te geven. Voor veel kinderen en jongeren in 
armoede is het ook vaak een stressfactor, door de torenhoge kosten van studiemateriaal, 
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uitstapjes, vervoer, … Ik hoop dat we het allemaal eens zijn over het feit dat wanneer we 
investeren in kinderen en jongeren in armoede, investeren in hun schoolloopbaan, we niet alleen 
zorg dragen voor het welzijn van onze toekomstige generatie maar ook voor onze portemonnee. 
Wie snel uitvalt op school dreigt ook vaak werkloos te worden. 
 
De vraag blijft natuurlijk waarom een leerling de schoolbanken verlaat zonder diploma. 
Onderzoek in Vlaanderen wijst uit dat vooral de aantrekkingskracht van de arbeidsmarkt een 
doorslaggevende factor is in de beslissing tot vroegtijdig schoolverlaten, gevolgd door de inhoud 
van de opleiding en schoolmoeheid. Hiermee wijkt Vlaanderen evenmin af van de internationale 
trend: in heel wat landen geven jongeren aan te stoppen met school omwille van de 
aantrekkingskracht van de arbeidsmarkt. Bij de intrede op de arbeidsmarkt ondervinden deze 
jongeren wel grote problemen: indien zij niet meteen een eerste baan vinden, is de kans op 
(langdurige) werkloosheid groot. Zelfs wanneer ze wél aan het werk zijn, zijn deze banen vaak 
van kortere duur, sluiten deze minder goed aan bij de gevolgde opleiding en leren jongeren 
minder bij in die eerste baan. (geciteerd uit: 
https://onderwijs.vlaanderen.be/sites/default/files/2021-
07/wetenschappelijk_syntheserapport_vroegtijdigschoolverlaten_31_mei_2011.pdf) 
 
Cijfers uit de omgevingsanalyse van onze stad geven geen goed nieuws:  

 
 
Een groot verschil qua percentage met het Vlaamse gemiddelde of de Belfiuscluster.  
Daarom beste collega’s, haal ik nogmaals de urgentie aan van een sterk armoedebeleidsplan. 
En opnieuw, in Eeklo is al heel wat gebeurd. Van spijbelactieplannen tot samenwerkingen met 
organisaties die schooluitval bestrijden. Maar onze grootste valkuil is dat we te gefragmenteerd 
werken, zodat we geen grip kunnen krijgen op de situatie.  
Daarom stelt onze fractie vandaag een aantal vragen specifiek over het deel ‘Onderwijs’ van het 
nog te finaliseren armoedebeleidsplan:  

− Zijn deze cijfers nog correct? Hebben we ook recentere cijfers over de schooluitval in 
onze stad?  

− Welke acties werden geformuleerd door de werkgroep van het BCSD? Hoeveel acties 
zijn daarvan weerhouden?  

− Welke budgetten werden er toebedeeld, specifiek voor het gedeelte onderwijs?  
− Welke input gaven de schooldirecties voor het gedeelte onderwijs?  
− Wat is de stand van zaken van flankerende maatregelen zoals: 

o A. Het spijbelactieplan; 
o B. De naadloos flexibele trajecten (NAFT) voor schooluitval; 
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o C. De werking van de brugfiguren en specifiek de opstart van de brugfiguur 
secundair onderwijs; 

o D. Het project rond betaalbare schoolmaaltijden. 
− Is er verder gegaan op de vraag om directies en het Wijkcentrum De Kring onderzoek te 

laten doen naar maximumfacturen in het secundair onderwijs?  
− Wat met psychologische hulp op school?  
− Is het vast bureau bereid om te onderzoeken of we het systeem van onderwijscheques, 

zoals Oostende ook deed in uitvoering van haar armoedeplan, te lanceren?  
Een uitgewerkt reglement vindt u hier: https://www.oostende.be/onderwijscheques 

 
Schepen Koen Loete bevestigt dat het (kinder)armoedeplan één van de prioriteiten moet zijn voor 
het bestuur. Hij verwijst naar de cijfers m.b.t. leerlingen die onwettig afwezig zijn, wat aanleiding 
geeft tot schoolse vertraging. Samen met het BCSD en in overleg met experten werden voor 2024 
zes prioriteiten op vlak van onderwijs vastgelegd: spelen met taal, 1 euro maaltijden, gezonde 
voeding in het algemeen, uitbreiden huiswerkbegeleiding Katrol, training voor leerkrachten en 
psychologische hulp per school. Voor 2025 werden bijkomende prioriteiten bepaald: toegang tot 
boeken, ondersteuning anderstalige ouders voor lezen, verdubbelen huiswerkbegeleiding, leren 
leren, leren zwemmen, expertisen aantrekken voor ondersteuning kwetsbare ouders, 
toegankelijkheid verhogen en installatie nieuwe digispots. Op die 2 jaar tijd is bijkomend 
212.000 euro noodzakelijk. Ook de andere werkgroepen finaliseren momenteel hun 
prioriteitenoefening. Het doel is om tegen de raad van september met een globaal armoedeplan 
te kunnen landen. Op basis van de financiële oefening die momenteel gemaakt wordt, zal worden 
bepaalde welke acties nog deze legislatuur, dan wel in de volgende zullen worden uitgevoerd. 
Schepen Danny Smessaert vult aan m.b.t. de 1 euro maaltijden. Kwetsbare gezinnen die recht 
hebben om naar de sociale kruidenier te gaan, hebben ook recht op de 1 euro maaltijd. In de 
toekomst zullen ook houders van een UitPas met kansentarief gebruik kunnen maken van dit 
aanbod. Er kwamen in het verleden veel meldingen binnen van scholen rond: kinderen met 
honger op de schoolbanken, kinderen met lege brooddozen of brooddozen vol met ongezonde 
zaken. Daarom werd er in mei en juni 2023 een proefproject georganiseerd op de Eeklose 
scholen, waarbij de scholen extra budget kregen om te besteden aan voeding. Het beschikbare 
budget (2.900 euro) werd proportioneel verdeeld over de scholen  aan de hand van het aantal 
leerlingen en het aantal studietoelages. De scholen zijn hier op verschillende manieren mee aan 
de slag gegaan. 
Raadslid Calsyn wijst op het feit dat we moeten investeren jongeren, zodat we kosten kunnen 
uitsparen in de toekomst. Ze vraagt of de voorziene middelen bijkomend worden voorzien, dan 
wel of er een verschuiving van budget heeft plaatsgevonden. Wat betreft huiswerkbegeleiding 
vraagt ze of dit toch niet terug naar het niveau van de stad kan worden getrokken (i.p.v. bij de 
Welzijnsband). Ze vraagt een antwoord op de vraag m.b.t. de maximumfactuur en het voorstel 
van de onderwijscheques. 
Schepen Loete bevestigt dat het over een extra budget (impuls) gaat om mensen structureel uit 
de problemen te helpen. De maximumfactuur wordt nauwgezet door de scholen opgevolgd. 
Samen met De Kring heeft de stad de scholen hiervoor gesensibiliseerd. Bij de scholen is er ook 
een solidariteitsfonds ontstaan ter ondersteuning. Wat betreft de onderwijscheques geeft de 
schepen aan dat dit eigenlijk al wordt toegepast via de individuele hulpverlening. 
Schepen Smessaert bevestigt dat de huiswerkbegeleiding bij de Welzijnsband zal blijven, en ook 
uitgebreid zal worden. 
 
05.02 Algemeen Bestuur - Kinderopvang (g)een luxe 
 
Op vraag van de heer Bob D’Haeseleer, onafhankelijk OCMW-raadslid: 

- Kinderopvang (g)een luxe 
 
Kinderopvang is een recht, maar door de nieuwe voorrangsregels van de Vlaamse regering staat 
dit nu onder druk. Toegang tot kinderopvang is belangrijk omdat het naast een economische 
functie ook een belangrijke opvoedkundige en sociale functie heeft. Een kind naar de opvang 
kunnen brengen, betekent namelijk dat ouders kunnen werken, studeren of solliciteren. Maar ook 
dat kinderen zich goed kunnen ontwikkelen en dat gezinnen ruimte hebben om deel te nemen 
aan de samenleving. Een goede, kwalitatieve kinderopvang is daarom een belangrijk middel in 
de strijd tegen armoede. 
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De Vlaamse Regering van N-VA, CD&V en VLD brengt nu het aantal kinderopvangplaatsen voor 
kwetsbare gezinnen terug van 20% naar 10%. Hierdoor komen koppels of alleenstaanden die 
minder dan 80 % werken of opleiding volgen niet meer in aanmerking voor inkomensgebonden 
kinderopvang. Deze maatregel is door diverse adviesinstanties scherp bekritiseerd. De maatregel 
is vrouwonvriendelijk en dreigt kinderen uit kwetsbare gezinnen de toegang tot kinderopvang te 
ontzeggen. Ze verhoogt daarenboven de drempel naar deeltijds werk, en is dus ook nog eens 
slecht voor de activiteitsgraad. 24 middenveldorganisaties waaronder de drie vakbonden en 
diverse vrouwenorganisaties stappen naar het Grondwettelijk hof om de vernietiging te bekomen 
van de nieuwe voorrangsregels voor inkomensgerelateerde opvang in kindercrèches. 
 
Vooruit Eeklo wil werk maken van voldoende betaalbare kinderopvang en steunt dan ook de 
middenveldorganisaties van de Kinderopvangzaak in hun strijd tegen nadelige Vlaamse 
voorrangsregels in de kinderopvang. In het verleden trok Eeklo - met succes - wél duidelijk deze 
sociale kaart. Zo werd Schatjeseiland opgericht (flexibele kinderopvang zonder reservaties die 
veel gebruikt werd door ouders die Nederlandse les volgden) en werden 
samenwerkingsovereenkomsten gesloten met Kinderlach om extra plaatsen 
inkomensgerelateerde kinderopvang aan te bieden.  
 
Wat is op jaarbasis het huidig percentage van kwetsbare gezinnen binnen de Eeklose BKO? Hoe 
zal deze meerderheid omgaan met het nieuwe decreet en in het bijzonder het artikel dat bepaalt 
dat het percentage voorbehouden plaatsen vermindert? Maar ook hoe wil men omgaan met o.a. 
Schatjeseiland en met een project als 'Het Jonge Kind' dat zich net specifiek richt op voldoende 
kinderopvang voor ouders met een beperkt inkomen en een lage tewerkstellingsgraad? 
 
Schepen Filip Smet antwoordt met een verduidelijking. Als stad zijn we enkel organisator van 
buitenschoolse kinderopvang (=BKO), voor kinderen van 2,5 tot 12 jaar. De nieuwe 
voorrangsregels zijn niet van toepassing op de BKO, maar enkel op kinderopvanginitiatieven voor 
kinderen van 0 tot 3 jaar. Het decreet is dus niet van toepassing op de BKO, georganiseerd door 
de stad. Schatjeseiland bestaat al een aantal jaren niet meer in Eeklo. Ondertussen is Eeklo een 
samenwerking aangegaan met Kinderlach voor 8 plaatsen occasionele of tijdelijke kinderopvang. 
Eerst werd dit met subsidies vanuit Opgroeien gedaan, nu financieren we deze zelf. De huidige 
regeling moet eind 2024 geëvalueerd worden. De schepen verwijst naar de starters- en 
uitbreidingspremie, recent door de gementeraad gewijzigd. Het project het Jonge Kind is nog 
steeds lopende. 
Raadslid D’Haeseleer vraagt naar het percentage van kwetsbare gezinnen binnen de BKO om 
een schatting te kunnen maken van het aantal gezinnen die hierdoor geaffecteerd kunnen zijn op 
de private markt. 
Schepen Smet geeft aan dat “kwetsbaarheid” een breed begrip is, maar hij verwijst naar enkele 
relevante cijfers. 
 
06 Einde van de zitting 
 
Hier eindigt de zitting. 
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